
Kulturudvalget

Til: Kulturministeren

Dato: 28. juli 2011

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

KUU alm. del

Spørgsmål 168
Ministeren bedes, inden samrådet om sagen, fremsende en skriftlig redegø-
relse om sikkerhedsforholdene på Nationalmuseet, og herunder oplyse, om
det er rigtigt, som flere af museets vagter har udtalt, at regeringens nedskæ-
ringer på museet betyder
– At der er frit slag for tyve i op mod en time i døgnet i Nationalmuseets af-

delinger, da 1 vagt fremover skal køre mellem afdelingerne om natten og i
weekenden

– At der ikke længere vil være vagter til stede om aftenen og i weekenden i
Ørholm og Brede

– At vagtbemandingen er fjernet helt på Frilandsmuseet i Brede, og at hver-
ken brand- eller tyverialarmer fungerer optimalt

– At overvågningsteknikken i Prinsens Palæ fungerer så dårligt, at der kan
gå 10-15 minutter før man kan lokalisere det overvågningskamera der har
optaget et eventuelt tyveri

– At antallet af vagter skæres ned fra 15 til 11, og at 30 pct. af besparelser-
ne på 17 mio kr er fundet på vagtpersonale og opsynsmedarbejdere

– At vagterne ikke får oplæring og instrukser i overvågningsteknikken, og at
mange vagter i flere år ikke har deltaget i brand- og evakueringsøvelser

Ministeren bedes endvidere redegøre for, om han føler sig overbevist om at
sikkerhedsniveauet på Nationalmuseet er iorden.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mogens Jensen (S).
Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 19. august 2011.
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Mogens.Jensen@ft.dk og til
udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Karin Nødgaard
formand
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